
Protokół nr 43/2018 z posiedzenia 

KOMISJI ROLNICTWA I ROZWOJU GOSPODARCZEGO  

w dniu 25 października 2018 r. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wizytacja oczyszczalni ścieków w Luboni. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1. 

Otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w dniu  

25 października 2018 r. dokonała Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kamyczek, która 

powitała Zastępcę Wójta oraz członków komisji- lista obecności stanowi załącznik nr 1  

do protokołu. 

 

Ad.2.   

Przewodnicząca M.Kamyczek wskazała, iż dzisiejsze spotkanie Komisji ma na celu 

zobaczyć efekt pracy kilku lat czyli oczyszczalnię w Luboni. Z każdą inwestycją wiążą 

się różne aspekty. Oczyszczalnia ścieków jest już technologicznie nowsza. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że jeśli chodzi o oczyszczalnię w Luboni to termin jej 

wykonania był do 19 października br. i w tym dniu ją odebrano. W protokole odbioru 

są wykazane usterki, które mają zostać usunięte. Wad istotnych nie stwierdzono. 

Wykonawca oczyszczalni ma 2 miesiące na poprawienie wad nieistotnych. Obecnie 

dostarczanych jest 160 m2 ścieków na dobę, ale za mało, żeby uruchomić drugi reaktor. 

Od razu nie będzie 400 m2. Drugi z reaktorów jest zalany wodą. Do końca listopada 

będą jeszcze podłączenia, ale o ile ilość ścieków wzrośnie nie wiadomo. W przypadku 

dostarczenia odpowiedniej ilości ścieków wykonawca technologii ma przyjechać                           

i uruchomić drugi reaktor. 

Według Radnego L.Kruka trudno będzie osiągnąć taką ilość, patrząc pod kątem zużycia 

wody z Zakładu Usług Wodnych we Wschowie. 

Zastępca Wójta poinformował, że niedługo ma się podłączyć także Senatorium               

w Górznie. Na tych miejscowościach Gmina nie chce poprzestać. Trzeba zweryfikować 

tą ilość. Mieszkańcy, którzy się nie podłączyli będą do tego nakłaniani. Nie można 

jeszcze dowozić ścieków beczkowozami. Będą to mogły robić tylko firmy, które 

posiadają koncesję wydaną przez Wójta Gminy Krzemieniewo i zostanie z nimi zawarta 



umowa. Firmy, które znajdują się w rejestrze działalności regulowanej pod względem 

wywozu nieczystości płynnych są zainteresowane wożeniem ścieków na oczyszczalni 

do Luboni, czy do punktu zlewnego w Krzemieniewie. W tej chwili jest możliwość 

budowy sieci kanalizacyjnej w miejscowościach Oporowo, Oporówko i Mierzejewo. 

Ścieki z Pawłowic mają też docelowo trafić do Oczyszczalni ścieków w Luboni, tylko 

trzeba będzie wybudować odcinek sieci kanalizacyjnej z Pawłowic do Luboni. 

Dnia 14 sierpnia br. był termin na wykonanie sieci w Krzemieniewie. Z 31 maja br.                  

na  14 sierpnia zostało to aneksowane. Od 15 sierpnia są naliczane kary, ok. 850 tys. 

zł dla Wykonawcy kanalizacji w Krzemieniewie. Gmina jest skłonna do rozmów                

i mediacji, żeby przeprowadzić to przed sądem i się dogadać w stosunku do kar. 

Radny L. Kruk uważa, żeby to załatwić ugodowo, bowiem inwestycja też była 

wykonywana po kosztach. 

Zastępca Wójta wskazał, że trwają prace odtworzeniowe. Odtworzenie dróg w ramach 

umowy. Zarząd Dróg Powiatowych odbierał i ocenił, że pobocza i studzienki są                       

do poprawienia.  Są jeszcze do zapłaty kwoty za oczyszczalnię na ok. 1 mln. zł                   

i w przypadku Krzemieniewa jeszcze ok. 2 mln. zł. 

Radny L. Kruk wyraził zdziwienie, że Podwykonawca, jakim była firma z Leszna                      

nie wykonała robót drogowych właściwie. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że Gmina nie płaci Głównemu Wykonawcy, jeśli nie jest 

zapłacone wcześniej podwykonawcom. Miało dojść do płatności na rzecz 

podwykonawców, jednak płatności zostały uregulowane. 

Spytano co w kwestii skargi mieszkanki Krzemieniewa na utrudnienia związane                          

z budową sieci i przepompowni. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że Wykonawca firma Terlan doprowadziła teren do stanu 

początkowego, ale straty moralne na ten moment nie są do nadrobienia. Wszystko 

odbyło się tam zgodnie z przepisami. Zostało to źle zaprojektowane, ale obecnie już 

nie można tego zmienić. W przygotowanym projekcie na budowę sieci kanalizacyjnej 

w miejscowościach Oporowo, Oporówko i Mierzejewo przepompownie zaprojektowane 

są w dogodnej lokalizacji, na gruntach gminnych. 

 

Ad.3. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że sesja, która ma odbyć się w dniu jutrzejszym wynika                      

z otwarcia ofert do przetargu na budowę ścieżki pieszo-rowerowej z Bojanic do 

Belęcina. Najkorzystniejsza oferta opiewa na kwotę 530 tys. zł, gdzie w budżecie gminy 

brakuje ponad 200 tys. zł. Termin wykonania jest tylko do 15 grudnia br., zatem bardzo 

krótki. Druga oferta także była zbliżona. Kosztorys był robiony wiosną tego roku. Kwotę 

192 tys. zł można odzyskać z Wielkopolskiej Lokalnej Grupy Działania. Pojawiła się 

możliwość  przesunięcia w budżecie.  Jeśli zrezygnuje Gmina  z zadania to nie 

otrzymamy dofinansowania. Zastępca Wójta dodał, że w związku z tym potrzebna jest 

jutrzejsza sesja. 



 

W związku  z omówieniem zagadnienia, Komisja udała się na teren Oczyszczalni 

ścieków w Luboni, gdzie pracownicy omówili jak jest zbudowana i jak działa. 

 

        Protokołowała:      Przewodnicząca: 

 

          Joanna Adamczak      Maria Kamyczek 

 


